
 

   

 

 

 

ZÁPIS JEDNÁNÍ KOMISE VZDĚLÁVÁNÍ A MLÁDEŽE 

DNE 5. 3. 2024 

10:00, sídlo ČF, Lomnického 1705/5, 140 00  Praha 4 

Přítomni: L. Dolejš, L. Grundler, T. Faltejsek (osobně); B. Chromek, T. Hruška (online) 

Omluveni: P. Jindra, P. Neumaier, J. Diblík 

Hosté: Z. Svobodová, L. Mecerová, J. Třískala, J. Jakoubek (online) 

 

 

1. Připomínkování materiálů 

Komise diskutovala všech 13 materiál k připomínkování. K žádnému materiálu nemá připomínky. 

 

2. Důležité body z jednání celostátního VV 

L. Dolejš ve stručnosti představil body diskutované na únorovém celostátním VV, mimo jiné: hodnocení WFC 

2023 v Singapuru, novinky z NSA, hodnocení setkání hejtmanů, L. Procházka schválen jako hlavní kouč ženské 

reprezentace, průběh příprav WFC 2025, hodnocení programu Fit for Future. 

 

3. Informace z oblasti trenérského vzdělávání (licence A, atd.) 

J. Třískala informoval, že ve všech regionech a krajích jsou vypsána školení licence C a D do konce sezony a je 

možné se přihlašovat. Další semináře je možné doplnit podle požadavků klubů. Na konci sezóny jsou v plánu 

velké supersemináře umožňující posbírat kredity z více seminářů najednou. 

Na tento rok je plánován seminář první pomoci, v příští sezóně pak naváže seminář první pomoci 

psychologické, a to ve spolupráci s Linkou důvěry. 

Licence B na příští sezónu začíná v červnu. 

Přípravy licence A jsou v běhu a v následujících dnech bude rozeslán předběžný dotazník s cílem zmapovat 

zájem o tuto licenci. 

V den finále poháru ČF proběhl seminář Perttu Kytöhonky, s cílem představit trenérskou práci ve finském klubu 

úspěšném ve všech kategoriích, který volí jinou cestu rozvoje než finský svaz. Seminář se skládal ze dvou částí, 

které měly dle zadání být na jiné téma, což se ne zcela naplnilo. Nicméně zpětná vazba na seminář je pozitivní 

a seminář měl velkou účast. Na podzim je možná stáž 4-5 trenérů ve Finsku. 

 

4. MČR starších žáků – Ticketing 

KVM finálně zaujala k tomuto návrhu zamítavé stanovisko. Český florbal nepodporuje vybírání vstupného na 

dětských turnajích. 

 

Úkol: Z. Svobodová bude informovat oddělení eventů. 



 

   

 

 

5. Důvodová zpráva – zrušení MČR starších žáků 

J. Jakoubek představil Důvodovou zprávu ke zrušení MČR starších žáků. Komise neměla další připomínky. 

Materiál bude následně předložen VV na vědomí, poté proběhne oficiální komunikace i mimo struktury ČF. 

 

Úkol: L. Mecerová zkoordinuje komunikaci mimo struktury ČF. 

 

6. Šíře realizačního týmu ODM – finalizace 

Některé kraje měly zájem o účast třetího člena realizačního týmu na ODM. Nicméně počet akreditací pro 

jednotlivé týmy určuje sportovní ředitel akce a pořádající kraj, kteří finálně umožní účast pouze 2 členů RT, 

další akreditace vydané nebudou (bez výjimek). Finální stanovisko tedy je, že realizační tým na akci bude mít 

pouze 2 členy. 

 

Úkol: Členové KVM předají informaci svým regionům. L. Mecerová informuje regionální pracovníky ČF. 

 

7. ČOV – Odznak všestrannosti – výstup z regionálních jednání 

Bod se přesouvá na příští jednání. 

Více informací k odznaku zde: O odznaku | Získáte odznak všestrannosti? (olympijskyviceboj.cz). 

 

Úkol: členové KVM proberou možnosti v regionech. 

 

8. 4+1 mladší žáci 

L. Grundler otevřel téma hry 4+1 a důvody pro její zavedení – plynulejší přechod ze systému 3+1 na 5+1 pro 

mládežnické kategorie. 

J. Třískala zmínil studii z Finska, která teorii potvrzuje – pro hráče se jedná o postupný přechod na větší hřiště a 

hru s více spoluhráči ve dvou krocích, je zde větší prostor pro individuální rozvoj hráče a práci s míčkem. 

Systém 4+1 by umožnil zapojení většího počtu hal, které nesplňují rozměrové parametry pro hru 5+1. V rámci 

komise se lišily názory na množství zapojených hráčů a týmů – v některých regionech by hra v systému 4+1 

měla pozitivní dopady (mohou se zapojit i týmy, které nemají dostatek hráčů nebo halu odpovídající velikosti 

pro hru 5+1), v jiných regionech naopak spatřují riziko v úbytku hráčů pro systém 5+1 a organizační náročnosti 

(více týmů a tím pádem více trenérů, zápasů, hal…). 

Komise dále diskutovala, v jaké kategorii by mohl být systém 4+1 využíván – zazněly názory na zavedení u 

elévů nebo mladších žáků. Pokud ovšem již dnes hrají mladší žáci v systému 5+1, zavedení 4+1 by bylo 

považováno za krok zpět. 

Taktéž byla zmíněna otázka děvčat, zda by i u nich byl herní systém stejný jako u chlapců nebo by se řešil 

odlišně. 

Zároveň byl diskutován současný nešvar, kdy soutěže mladších kategorií se mnohdy hrají na hřišti, které 

rozměrově dané kategorii neodpovídá. Panuje shoda, že je třeba zapracovat na nápravě. 

 

Závěr: Téma bude znovu diskutováno na příštím jednání. 

Úkol pro členy KVM: Posbírat komplexní podněty z regionů a klubů (sportovní, organizační i jiné aspekty).  

 

https://www.olympijskyviceboj.cz/verejny-odznak-vsestrannosti/o-odznaku


 

   

 

9. Komplexní materiál věnující se problematice ženských soutěží 

Z. Svobodová představila materiál k problematice ženských soutěží, který navazuje na lednovou diskuzi se 

zástupci KRP. 

V rámci diskuze zazněly názory: 

- nejdůležitější je nábor a dostat dívky do oddílů, 

- společné soutěže chlapců a dívek do věku 13 let vychází z faktu, že na většině škol je společný tělocvik na 

prvním stupni; v tomto věku už se ale rozchází přístup chlapců a dívek k florbalu, kdy pro větší část dívek je 

důležitější prostředí a kolektiv než soutěživost, kdežto pro chlapce je přednější výhra, 

- vhodné je zastoupení mužů i žen v realizačním týmu, 

- členové souhlasí s povinností oddílů mít ve vedení zastoupené i ženy, 

- povinnost zavést dívčí družstvo pro chlapecké týmy v určitých soutěžích je vnímána pozitivně pro rozšíření 

dívčí základny, ale ne ve všech oblastech je realizovatelné kvůli nedostatku dívek. 

 

Komise se shodla, že věková hranice pro společné týmy by měla být snížena. Tato připomínka bude 

zapracována do materiálu. 

Materiál nadále počítá s vytvořením „české cesty“ pro dívky. Posun v přípravě materiálu bude představen na 

květnovém jednání KVM. 

 

10. Témata členů KVM k řešení – diskuze 

Neoficiální MČR žákyň pořádané Chodovem je ve stejném termínu jako KTM. Hráčka nominovaná na KTM při 

účasti na „MČR“ se vystaví možnosti disciplinárního postihu. 

Členové komise přijali návrh J. Třískaly, že v průběhu finálového turnaje ODM by se uspořádal seminář pro 

trenéry, např. se sledováním zápasu. Detaily budou představeny na dalších jednáních. 

Závěr ohledně 1. ligy dorostenců – v platnosti zůstává navržený model se 60 týmy rozdělenými po 30 do 

skupiny západ a východ. Hlavním argumentem je organizační zjednodušení. Pro nasazení do vrstev nově 

nebudou brány v potaz výsledky v kategorii starších žáků. Může dojít k situaci, kdy se kvóta 60 týmů nenaplní – 

bude řešeno operativně. P ro další sezóny bude probíhat diskuse a hledání vhodného modelu, který by lépe 

reflektoval postoje KVM.  

Na setkání hejtmanů bylo diskutováno téma poháru ČEPS a zastoupených věkových kategorií. Dnes je pohár 

určen pro žáky 3. – 5. tříd, padl návrh na zapojení mladších dětí (1. – 3. třída). Dnes platí, že týmy obvykle tvoří 

nejstarší děti dané věkové kategorie (5. třída); toto by pravděpodobně nastalo i v případě posunu kategorie (3. 

třída). Nevýhodou dnešního stavu je fakt, že mezi staršími dětmi se z ČEPS cupu nerekrutují noví hráči, protože 

děti tohoto věku jsou již obvykle hráči nějakého klubu. Naopak u mladších dětí, které přicházejí na ČEPS cup 

z kroužků, je nevýhodou, že kroužky obvykle začínají až koncem září, trenéři by tedy u mladších dětí neměli 

dostatek času na přípravu. Téma bude zařazeno jako bod na další jednání. 

 

11.Závěr jednání 

Další jednání se uskuteční dne 9. dubna v čase 10 – 12 v sídle ČF. 

 

 

 


